



cagp | acgp

CANADIAN ACADEMY OF
GERIATRIC PSYCHIATRY

ACADÉMIE CANADIENNE
DE GÉRONTOPSYCHIATRIE

25th ANNUAL SCIENTIFIC MEETING
SEPTEMBER 30 - OCTOBER 1, 2016
HOTEL PUR QUEBEC
QUEBEC CITY, QUEBEC
CAGP.CA

Marie-France Tourigny-Rivard **MD, FRCPC**



Dr. Tourigny-Rivard is a retired geriatric psychiatrist and Professor of Psychiatry at the University of Ottawa. Her career has had a distinct focus on clinical care, education and the development of mental health services for older adults. She is a founding member and past president of the Canadian Academy for Geriatric Psychiatry.

In 2007, she was appointed as Chair of the Seniors Advisory Committee of the Mental Health Commission of Canada (MHCC). Her work on the Seniors Advisory Committee led to the publishing of the *Guidelines for Comprehensive Mental Health Services for Older Adults in Canada*. She also co-authored the CCSMH national guidelines for the evaluation and treatment of depression, published in 2006.

Dr^e Tourigny-Rivard est géronto-psychiatre et professeure titulaire de psychiatrie à l'Université d'Ottawa. Récemment à la retraite, Dr Tourigny-Rivard a une vaste expérience clinique acquise dans divers services hospitaliers et communautaires du programme de gérontopsychiatrie du Royal Ottawa. Membre fondatrice et ex-présidente de l'Académie canadienne de psychiatrie gériatrique, elle a contribué au développement des services de santé mentale pour les personnes âgées au niveau régional, provincial et national.

De 2007 à 2012, elle a présidé le comité consultatif sur les aînés de la Commission de la santé mentale du Canada et demeure membre du Groupe Conseil de la Commission. Au sein de la Commission, elle a contribué à l'élaboration des *Lignes directrices relatives à la planification et la prestation de services complets en santé mentale pour les aînés canadiens*, disponibles sur le site web de la Commission.